
 
PROTOKÓŁ NR 41/2018 

z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo odbytego 
w dniu  23   marca   2018 roku. 

 
 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
Listą obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Stanisław Kasperski - Przewodniczący RG, 
Mieczysław Drożdżyński - Wójt Gminy Wijewo,  
Elżbieta  Molicka – Skarbnik Gminy Wijewo 
Aneta Bajon – Kier. Ref. Spraw Obywatelskich i Organizacyjnych 
 
Porządek posiedzenia: 
 
     1. Otwarcie.      
     2. Omówienie  projektów uchwał w sprawie: 
        1/  przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości Zaborówiec na lata 2018-2025”, 
        2/ przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości  Wijewo na lata 2018-2025”, 
        3/ zmiany dostosowania  sieci szkoły podstawowej i klasy gimnazjum do nowego  
            ustroju szkolnego,  
        4/ zmiana do budżetu gminy na 2018 rok. 
      3.  Sprawy różne.     
      4.  Zapytania i wolne wnioski. 
      5. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Posiedzeniu komisji przewodniczył Radny Pan Edwin Wojciech – Przewodniczący Komisji  
Gospodarczej. Powitał obecnych na sali radnych oraz zaproszonych gości. 
 
Ad. pkt. 2 
 
1/ projekt uchwały w sprawie  przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości Zaborówiec na 
    lata 2018-2025”. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – plan odnowy miejscowości nie jest nowym dokumentem. 
Każdy nabór wniosku o dofinansowanie działań wymaga dokumentu strategicznego, który będzie 
określał planowane zamierzenia. Wstęp do planu odnowy zawiera rys historyczny miejscowości 
oraz posiadane walory i możliwości miejscowości. 
Przeanalizował wykaz planowanych działań w miejscowości Zaborówiec zawartych w planie: 
1/ Przebudowa Wiejskiego Domu Kultury planowana na lata 2018-2019. Przewidywana wartość 
przebudowy to 785 000 zł. Na realizację zadania planuje się pozyskanie funduszy z Europejskiego 
Funduszu Rolnego oraz z budżetu gminy. Sala w Zaborówcu nie wymaga przebudowy tylko 
remontu. Wymiana będzie dotyczyła okien, elewacji, ociepleniem i ogrzewanie. 
Radna Pani Dorota Rajman – jaki jest procent dofinansowania, 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – procent dofinansowania wynosi 63 % maksymalnie, przy 
czym VAT jest kosztem kwalifikowanym. 



2/ nasadzenie drzew miododajnych. Wojewoda ogłosił akcje sadzenia takich roślin. 
Zawnioskowaliśmy o 150 sztuk za kwotę 20 000 zł, z refundacją Urzędu Marszałkowskiego. Ma to 
również zapewnić akcję nasadzeń w miejscach gdzie zostały wycięte,  
3/ modernizacja i rozbudowa oświetlenia ulicznego – realizacja w roku 2019-2022, za kwotę 
160 000 zł., przy finansowaniu z budżetu gminy, 
4/ modernizacja i utwardzanie dróg – w latach 2019-2022 za kwotę 200 000 zł. Przy 
współfinansowaniu  Urzędu Marszałkowskiego, 
5/ wykonanie infrastruktury sportowej – realizację zadanie zaplanowano na lata 2020-2021, za 
kwotę 150 000 zł przy współfinansowaniu Ministra Sportu i Turystyki, 
6/ rozbudowa i modernizacja sieci wodociągowej – zaplanowana została na lata 2021-2023, za 
kwotę 350 000 zł., przy współudziale Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, 
7/ modernizacja i utwardzanie głównych dróg dojazdowych do pół – zaplanowano na lata 2021-
2023 za kwotę 220 000 zł., przy współfinansowaniu Urzędu Marszałkowskiego, 
8/ wykonanie i remont chodników zaplanowano na rok 2023, za kwotę 100 000 zł. Z udziałem 
funduszy ze Starostwa Powiatowego, 
9/ budowa ścieżek rowerowych – zaplanowano na lata 2023-2025, za kwotę 280 000 zł. Przy 
współfinansowaniu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 
10/ odnowienie i konserwacja lokalnych zabytków – zaplanowano na lata 2023-2025, za kwotę 
20 000 zł. Przy dofinansowaniu z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 
Wszystkie te działania są uwarunkowane uzyskaniem dofinansowania z zewnątrz. 
Plan ten zostanie omówiony i zaopiniowany przez zebranie wiejskie wsi Zaborówiec. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt stanowi załącznik do protokołu. 
 
2/ projekt uchwały w sprawie  przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości  Wijewo na lata  
    2018-2025”, 
Plan odnowy miejscowości Wijewo na lata 2018-2025 przedstawił Wójt Pan Mieczysław 
Drożdżyński, dokonał analizy poszczególnych zadań wynikających z planu odnowy. 
1. Remont  Wiejskiego Domu Kultury w m. Wijewo planowany na lata 2018 - 2019, za kwotę 
570 000,00, z dofinansowaniem Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego i budżet Gminy 
Wijewo. 
2. Rozbudowa  oczyszczalni i sieci kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Wijewo w latach 2020 – 
2022 za kwotę 1 000 000,00, przy dofinansowaniu z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego i  budżet gminy Wijewo oraz pożyczki.   
3. Remont Zespołu Pałacowego w Wijewie w roku 2020, za kwotę 150 000,00, przy finansowaniu 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego,  budżetu Gminy Wijewo. 
4. Modernizacja - utwardzenie ulic w m. Wijewo w roku 2019 za kwotę  420 000,00,  ze środków 
Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych, Urzędu Marszałkowskiego Departament Infrastruktury, oraz 
budżet gminy Wijewo. 
5. Modernizacja i utwardzanie głównych dróg dojazdowych do pól zaplanowano na 2019 rok, za 
kwotę 300 000,00 przy wykorzystaniu środków z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Urzędu 
Marszałkowskiego Departamentu Infrastruktury i budżet gminy Wijewo.  
6. Budowa chodnika i placu parkingowego we wsi  Wijewo w roku 2020 za kwotę 105 000,00,  
z dofinansowaniem Starostwa Powiatowego oraz budżetu gminy Wijewo,  
7. Remont Szkoły Podstawowej w m. Wijewo zaplanowano na rok 2021 za kwotę 250 000,00 
z budżetu Gminy Wijewo. 
8. Budowa i modernizacja sieci wodociągowej przewiduje się na rok 2021 za kwotę 420 000,00 
z dotacji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz budżet gminy 
 Wijewo. 
9. Modernizację i rozbudowę oświetlenia ulicznego we wsi Wijewo przewidziano na rok 2022, za 
kwotę 180 000,00 – finansowanie  budżet gminy Wijewo,  



10.  Budowa ścieżek rowerowych w m. Wijewo w roku 2019 za kwotę 115 000,00. Przy 
finansowaniu z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego i budżetu gminy Wijewo,  
11. Rozbudowa i modernizacja remizy OSP w Wijewie zaplanowana na rok 2024 za kwotę  
55 000,00, przy pozyskaniu pieniędzy z Europejskiego Fundusz Rozwoju Regionalnego oraz 
budżetu gminy Wijewo,   
12.  Odnawianie i konserwacja lokalnych zabytków wpisanych do ewidencji zabytków, 2023 – 
2024, 56 000,00,  Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego, Europejski Fundusz Rozwoju 
Regionalnego, Budżet Gminy Wijewo.  
13. Budowa nowego budynku biblioteki gminnej zaplanowana na lata 2019 – 2020 za kwotę 
1 000 000,00 z dofinansowaniem Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa oraz budżetu 
gminy Wijewo. 
Realizacja większości z proponowanych projektów jest uzależniona od pozyskania zewnętrznych 
środków finansowych. Środki te mogą pochodzić z funduszy europejskich oraz innych funduszy 
krajowych lub budżetu Starostwa Powiatowego. Nie otrzymanie tych środków skutkować będzie  
brakiem realizacji tych projektów lub przesunięciem ich realizacji na  okresy późniejsze. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt stanowi załącznik do protokołu. 
 
3/ projekt uchwały w sprawie  zmiany dostosowania  sieci szkoły podstawowej i klasy gimnazjum  
    do nowego ustroju szkolnego.  
Pani Aneta Bajon – 19 stycznia została przyjęta uchwała w sprawie sieci szkół. Zgodnie 
z przepisami był to tylko projekt, który wymagał zaopiniowania przez Kuratorium Oświaty. 
Obwody szkół pozostają bez zmian. W projekcie uchwały uwzględniono uwagę KO gdzie dodano 
miejsce nauki dla poszczególnych klas. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – przedstawił opinię KO w tej sprawie. 
Pani Talaga skierowała do Wójta pismo, czy kuratorium udzieliło na ten temat odpowiedz. 
Pani Aneta Bajon – nieoficjalne pismo wpłynęło. Wynika z niego, że na wniosek rodziców można 
tworzyć dodatkowe oddziały. Nie dopuszcza się jednak tworzenia dodatkowych oddziałów. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – zostały już przygotowane wnioski o utworzenie dodatkowych 
oddziałów w Brennie, jeśli będzie taka wola rodziców,   
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.  
Projekt stanowi załącznik do protokołu. 
 
4/ projekt uchwały w sprawie  zmiany do budżetu gminy na 2018 rok. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – projekt zmian do budżetu na 2018 rok został przygotowany na 
podstawie otrzymanych dyspozycji. 
Dokonuje się zmian w zał. Nr 1 dotyczącym wydatków na kwotę 143 574 zł., oraz zmian 
w wykazie inwestycji i wydatkach na zadania realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 
WYDATKI 
Dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo - zmniejsza się § 4300 o kwotę 80 zł. a zwiększa się § 4700 
w zakresie szkoleń pracowników oczyszczalni o taką samą kwotę, 
Dział 750 -  Administracja publiczna – zmniejszono § 4010 o kwotę 4 000 zł. i zwiększono § 4300 
o 4 000 zł. na opłaty pocztowe. 
Dział 758 – Różne rozliczenia – w § 4819 zmniejszono wydatki o 25 180 zł. z przeznaczeniem na 
modernizację boiska sportowego i pokrycie kosztów związanych z pobytem dzieci w rodzinach 
zastępczych. 
Dział 801 – Oświata – w rozdz. 80101 dokonano zmniejszeń wydatków zgodnie z wnioskiem  
Dyrektora jednostki o kwotę 89 035 zł. 
- w rozdz. 80113 dokonano zmniejszenia w § 4300 o 100 zł. i zwiększono § 4430 o 100 zł. w celu 
przekazania opłat za korzystanie ze środowiska, 
- w rozdz. 80149 zwiększono wydatki o kwotę 7 170 zł. zgodnie z wnioskiem Dyrektora jednostki, 



- w rozdz. 80150 zwiększono wydatki o kwotę 89 035 zł. zgodnie z wnioskiem Dyrektora 
placówki, 
- w rozdz. 80195 zmniejszono wydatki o kwotę 7 170 zł. w celu prawidłowego funkcjonowania 
przedszkola. 
Dział 852 – Pomoc społeczna – rozdz. 85202, w § 4330 zwiększono wydatki o 17 600 zł. zgodnie 
z wnioskiem kierownika jednostki, 
- rozdz. 85230 - § 31- zmniejszono wydatki o kwotę 17 919 zł. zgodnie z wnioskiem kierownika 
jednostki, 
Dział 855 – Rolnictwo – w rozdz. 85504 w § 4010 zwiększono wydatki o kwotę 250 zł. 
- w rozdz. 85508 w § 4430 zwiększono wydatki o kwotę 1 180 zł. zgodnie z wnioskiem kierownika 
jednostki. 
Dział 926 – Kultura Fizyczna – w rozdz. 92601 w § 6050 zwiększono wydatki w kwocie 20 000 zł. 
na modernizację boiska sportowego w Wijewie. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – zapoznał zebranych z treścią pisma grupy 
Czilinderki 40+ o dofinansowanie wyjazdu na mistrzostwa Polski do Józefowa. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – grupa ta nie posiada osobowości prawnej dlatego nie możemy 
dofinansować ich bezpośrednio. 
Wójt Pan– sprawa ta była już omawiana przy wcześniejszym wniosku. Sugerowaliśmy potrzebę 
sformalizowania działalności. 
Radna Pani Danuta Leśna – sformalizowanie grupy spowoduje konieczność samodzielnego 
finansowania wszystkich wydatków, którym jak uważają, nie są wstanie podołać. Obecne 
finansowanie przez GOK jest zbyt niskie na pokrycie kosztów wyjazdu. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – jeśli jest to grupa działająca przy GOK to czy możemy 
dofinansować ich działalność pośrednio przez GOK, 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – dofinansowanie grupy przez GOK jest możliwe, 
Radna Pani Barbara Górna –Szulc – przedstawiła możliwość pozyskania funduszy z konkursu 
„Wielkopolska odnowa wsi naszą sprawą”. Maksymalne dofinansowanie w konkursie to 80 % z 10 
tys. zł. FS wsi Wijewo został przekazany na remont sali. Czy jest możliwość pozyskania kwoty 20 
% jako wkład własny, z budżetu aby zrobić planowaną wymianę posadzki w Wigwamie 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – jeśli będzie potrzeba zabezpieczenia środków do wniosku to 
należałoby wprowadzić taką zmianę do budżetu. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski poinformował o: 
1/ otrzymanej decyzji Komisarza Wyborczego w Lesznie w sprawie wygaszenia mandatu radnego , 
oraz postanowienie o nie przeprowadzaniu wyborów uzupełniających z powodu przepisów 
Kodeksu Wyborczego nieprzewidujących takich wyborów w okresie 6 miesięcy przed 
planowanymi wyborami. 
 
2/ piśmie  posła Sachajko w sprawie wstrzymania wypłaty składek na rzecz Izby Rolniczej. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – płatność ta wynika z ustawy o Izbach Rolniczych. Zgodnie 
z ustawa gmina płaci 2 % od zebranego podatku oraz wpływu zaległości podatkowych. Podjęcie 
takiej uchwały może być uchylona ponieważ nie będzie zgodna z ustawą. 
Postanowiono wstrzymać się z podjęciem proponowanej uchwały. 



3/ odpowiedz ZDP w Lesznie na temat remontu drogi do Potrzebowa oraz do Miastka. 
4/ wniosku KO w Lesznie na temat przesłania uchwały dokonującej zmiany w uchwale o założenia 
Szkoły Podstawowej w Brennie. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z zapytaniem dot. wykazu inwestycji dot. 
przebudowy drogi Wczasowej w Brennie. Czy w Wijewie jest też przewidziane  jakaś ulica do 
budowy w 2018 r.. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – ul. Wczasowa jest wymieniona z nazwy ponieważ jest ujęta 
w porozumienia z powiatem w ramach przebudowy skrzyżowania w Brennie. W Wijewie są też 
przewidziane drogi do budowy ale która to będzie to okaże się po zaopiniowaniu wniosku przez 
wojewodę. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – wcześniej podejmowaliśmy uchwały intencyjne 
dotyczący budowy drogi i było wszystko jasne. 
Radna Pani Barbara Górna Szulc – w planowanych zadaniach zginęła ul. Chłapowskiego o która 
wnioskowaliśmy już dużo wcześniej. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – nazwa zadania była ustalona uchwałą budżetową i nie można 
sobie tak zmieniać bez wniosku, przy opiniowaniu wniosku na dofinansowanie dróg w 2017 roku 
wojewoda wskazał konkretna drogę, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – na drogi jest zabezpieczone 100 000 zł. jeśli zabraknie na  
ul. Wczasową to będzie dołożone z tej kwoty, 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka– na ul. Wczasową nie powinno zabraknąć, 
Radna Pani Danuta Leśna – po budowie linii wodociągowej na ul. Chłapowskiego, jej stan bardzo 
się popsuł, miejsca wykopów nie zostały właściwie utwardzone, 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – należy pamiętać aby w przyszłym roku ująć tą 
drogę w budżecie. Przyszli mieszkańcy planujący budowę siedlisk na Żurawińcu deklarują udział 
w utwardzeniu drogi w wysokości 50%. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – jeśli jest taka deklaracja to należy to wykorzystać. Zaprosić 
i uzgodnić szczegóły, 
 
Ad. pkt.  5 
 
Radna Pani Dorota Rajman – na drodze w Potrzebowie w miejscach przepustów odprowadzających 
wodę robią się zaniżenia, które powodują pęknięcia ścian i wstrząsy podczas przejazdu 
samochodów, 
Radny Pan Radosław Zamitała – przy posesji ul. Zachodnia 4 jest wgłębienie które się pogłębia,  
Radny Pan Henryk Rygusik – podobna sytuacja jest w Kalku na zakręcie. 
 
Ad. pkt.  6 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany. Podziękował za udział 
i zakończył obrady. 
 
 
                                                                                               Przewodniczący obrad 
 
                                                                                                  Edwin  Wojciech 


